

istration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/426, T/OBS.5/62, T/L.626),

1. *Takes note* of the observations of the Administering Authority and of the statement of its Special Representative that the person on whose behalf they had petitioned had sought unsuccessfully to have the decision of the Court of Appeal in his case quashed;

2. *Recalls* its resolution 1342 (XVI) of 15 July 1955 on a previous petition dealing with the same matter.

662nd meeting,
17 February 1956.

1429 (XVII). Petition from the Union des syndicats confédérés du Cameroun (T/PET.5/427)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Union des syndicats confédérés du Cameroun concernant le Cameroun under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/427, T/OBS.5/61, T/L.625),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements of its Special Representative, in particular that the searches mentioned in the present petitions were ordered with a view to recovering the documents stolen from Mr. Lawrence;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority (T/OBS.5/66) on previous petitions complaining of these searches;

3. *Recalls* its resolutions 1478 (XVII) and 1479 (XVII) of 16 February 1956 on the petitions referred to in paragraph 2 above.

660th meeting,
16 February 1956.

1430 (XVII). Petition from the Assemblée générale des infirmes africains du Cameroun (T/PET.5/429)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Assemblée générale des infirmes africains du Cameroun concernant le Cameroun under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/429, T/OBS.5/456, T/L.636),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular that:

(a) Pensions and indemnities are payable to disabled government employees and wage earners;

(b) Medical treatment is provided free of charge to invalids;

(c) Indigent disabled persons not supported by their families can receive help from missionary institutions subsidized by the Administration;

2. *Recommends* to the Administering Authority that it study the possibility of taking appropriate steps to

consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/426, T/OBS.5/62, T/L.626),

1. *Prend acte* des observations de l'Autorité administrante et de la déclaration de son représentant spécial, qui a indiqué que la personne en faveur de laquelle la pétition a été présentée a essayé sans succès de faire casser le jugement que la Cour d'appel avait rendu dans l'affaire en question;

2. *Rappelle* sa résolution 1342 (XVI), du 15 juillet 1955, relative à une pétition précédente qui traite de la même question.

662ème séance,
17 février 1956.

1429 (XVII). Pétition de l'Union des syndicats confédérés du Cameroun (T/PET.5/427)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de l'Union des syndicats confédérés du Cameroun concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/427, T/OBS.5/61, T/L.625),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort en particulier que les perquisitions mentionnées dans les pétitions en question ont été ordonnées en vue de retrouver les documents volés à M. Lawrence;

2. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations faites par l'Autorité administrante (T/OBS.5/66) sur des pétitions antérieures dont les auteurs se plaignaient de ces perquisitions;

3. *Rappelle* ses résolutions 1478 (XVII) et 1479 (XVII), du 16 février 1956, concernant les pétitions mentionnées au paragraphe 2 ci-dessus.

660ème séance,
16 février 1956.

1430 (XVII). Pétition de l'Assemblée générale des infirmes africains du Cameroun (T/PET.5/429)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de l'Assemblée générale des infirmes africains du Cameroun concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/429, T/OBS.5/456, T/L.636),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) En cas d'invalidité, les employés de l'Administration et les salariés ont droit à des pensions et à des indemnités;

b) Les traitements médicaux des invalides sont gratuits;

c) Les infirmes indigents qui ne sont pas pris en charge par leur famille peuvent recevoir l'aide des institutions de missionnaires subventionnées par l'Administration;

2. *Recommande* à l'Autorité administrante d'étudier la possibilité de prendre des mesures appropriées pour